



## Impressum

*Imprint* 

☑ Technische Universität DresdenDezernat 5 - Forschung01062 Dresden

**\$** +49 351 463-32583

 $\nearrow$  www.tu-dresden.de/forschung-transfer

Redaktionsschluss / Editorial deadline: 30.06.2021 Titelbild / Title © Panthermedia

# **Inhalt** *Table of Contents*

<b>Dezernat 5 - Forschung</b> Directorate 5 - Research	7
SG 5.1 - Forschungsförderung Unit 5.1 - Research Promotion	8
<b>SG 5.2 - European Project Center</b> <i>Unit 5.2 - European Project Center</i>	10
<b>SG 5.3 - Transfer Office</b> <i>Unit 5.3 - Transfer Office</i>	12
SG 5.4 - Wissenschaftlicher Nachwuchs / Graduiertenakademie Unit 5.4 - Early Career Researchers / Graduate Academy	14
<b>SG 5.5 - Forschungsinformationen</b> <i>Unit 5.5 - Research Information</i>	16
Kontaktstelle Forschungsdaten Service Center Research Data	17
SG 1.3 - Drittmittelverwaltung Unit 1.3 - Administration of External Funding	18
Bereich Medizin - Referat Forschung School of Medicine - Research Department	19



## Sehr geehrte Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler,

in den letzten Jahren sind die Anzahl und das Volumen der Drittmittelprojekte an der TU Dresden kontinuierlich gestiegen. Damit verbunden ist nicht selten ein erhöhter Bedarf an Projektmanagement und -administration. Auch dank der Exzellenzförderung kann die TU Dresden ihre Serviceangebote stetig ausbauen und den Bedürfnissen der Forscherinnen und Forscher – in allen Phasen der Projektarbeit, von der Anbahnung bis zum Abschluss und der Verwertung – gezielt anpassen .

Die Mitarbeiterinnen und Mitarbeiter in den nachfolgenden Einheiten stehen Ihnen jederzeit mit fachlichem Rat und langjähriger Expertise zur Seite. Sprechen Sie uns an, wir unterstützen Sie gern!

Dr. Katrin Jordan

Dezernentin | Dezernat 5 - Forschung



## Dear researchers and scientists,

In recent years, the number and overall level of third-party-financed projects at TU Dresden have risen continuously. This is often associated with an increased need for project management and administration. As TU Dresden's research services, we support you in all phases of your project, from its initiation through to its completion. Thanks to the Excellence funding, we have been able to extend our range of services considerably.

Our staff members in the following units will support you with professional advice and many years of expertise. Please contact us, we will be glad to support you.

Dr. Katrin Jordan

Head of Directorate | Directorate 5 - Research



## Dezernat 5 - Forschung

Die TU Dresden unterstützt ihre Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler mit einem leistungsfähigen Forschungsservice und vielfältigen Angeboten bei Forschung und Transfer. Zentrale Anlaufstelle ist das Dezernat 5 - Forschung mit folgenden Sachgebieten:

- Sachgebiet 5.1 Forschungsförderung
- Sachgebiet 5.2 European Project Center (EPC)
- Sachgebiet 5.3 Transfer Office einschließlich Patentinformationszentrum Dresden (PIZ)
- Sachgebiet 5.4 Wissenschaftlischer Nachwuchs / Graduiertenakademie
- Sachgebiet 5.5 Forschungsinformationen

Zum Forschungsservice der TU Dresden gehören darüber hinaus:

- Sachgebiet 1.3 Drittmittelverwaltung (Team Auftragsforschung)
- Kontaktstelle Forschungsdaten
- Referat Forschung am Bereich Medizin

### Directorate 5 - Research

TU Dresden offers its scientists and researchers a comprehensive research support structure. The central contact point is the Directorate 5 - Research with the following units:

- Unit 5.1 Research Promotion
- Unit 5.2 European Project Center (EPC)
- Unit 5.3 Transfer Office including the Dresden Patent Information Centre (PIZ)
- Unit 5.4 Early Career Researchers / Graduate Academy
- Unit 5.5 Research Information

Furthermore you will find advice and support by the following units:

- Unit 1.3 Administration of External Funding (Team Contract Research)
- Service Center Research Data
- Research Department at the School of Medicine

Die Leitung des Dezernats 5 / Head of Directorate: Dr. Katrin Jordan (3.v.re.), Dr. Sacha Hanig, SG 5.1 (li.), Christian Gerhardts, SG 5.2 (2.v.re.), Dr. Frank Pankotsch, SG 5.3 (3.v.li.), Dr. Barbara Könczöl, SG 5.4 (re.), Dr. Anita Sbalzarini, SG 5.5 (2.v.li.) @ Claudia Wittmann

#### Kontakt

#### Contact

- Weißbachstraße 7
- **+49 351 463-32583**
- www.tu-dresden.de/ forschung-transfer

### Ansprechpartner:innen

#### Contact persons

#### Dr. Katrin Jordan

Dezernentin / Head of Directorate

- **\$\\$** +49 351 463-32583
- ⋈ katrin.jordan@tu-dresden.de

#### **Dr. Sacha Hanig**

Vertreter / Deputy +49 351 463-32581

#### Jana Höber

Sekretariat / Office

**\( +49 351 463-32583** 



- Weißbachstraße 7
- **\$\\$** +49 351 463-32581
- ☐ forschungsfoerderung@tudresden.de
- → https://tu-dresden.de/fofoe

## Ansprechpartner:innen Contact persons

#### Dr. Sacha Hanig

Sachgebietsleiter Head of Unit

**+49 351 463-32581** 

#### **Peter Handmann**

Gruppe "Anwendungsorientierte Forschung" *Unit "Applied Research"* 

**\$** +49 351 463-42416

□ peter.handmann@tu-dresden.de

#### **Dr.-Ing. Nicolle Seifert**

Team "Project Scouts"

**\$\ +49 351 463-43714** 

□ nicolle.seifert@tu-dresden.de

#### Dr. Katrin Pflugbeil

Gruppe "Grundlagenorientierte Forschung"

Unit "Fundamental Research"

**\$\\$** +49 351 463-32606

⋈ katrin.pflugbeil@tu-dresden.de

#### **Sophie Bartos**

Gruppe "Forschungs-dokumentation" *Unit "Research Documentation"* 

**\$** +49 351 463-42705

## SG 5.1 - Forschungsförderung

Von der ersten Idee bis zum Vertragsabschluss: Das Sachgebiet Forschungsförderung unterstützt Sie bei der Beantragung von Projekten, die aus Zuwendungen des Bundes, der Länder oder von Stiftungen finanziert werden.

#### **Unser Service**

- Recherche passender F\u00f6rderformate
- Moderation von projektvorbereitenden Veranstaltungen
- Forschungspool
- Administrative Antragsunterstützung
- Vertragsverhandlungen und -abschluss für Kooperationsverträge
- Geheimhaltungsvereinbarungen und Material Transfer Agreements (MTAs)
- Strategische Antragsprüfung
- Unterstützung für Koordinierte Programme der DFG und Großgeräteanträge

### Unit 5.1 - Research Promotion

From the first idea up to the contract conclusion: Unit Research Promotion supports you in preparing the application for federal granted projects and projects granted by foundations.

#### Our service

- Searching for funding programmes
- Moderation of events for project preparation
- Research Pool
- Support of applications
- Negotiation and concluding contracts
- Non Disclosure Agreements and Material Transfer Agreements
- Strategic application review
- Support for coordinated programmes of the DFG as well as for large research equipment

#### Forschungspool

Der Forschungspool ist ein TU eigener Unterstützungsfonds, um Ihnen als Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler die Erstellungsphase eines Forschungsantrages zu erleichtern. Auf Antrag werden daraus geeignete Maßnahmen zur Beantragung neuer, öffentlich geförderter Forschungsprojekte finanziert. Anträge auf Förderung können jederzeit gestellt werden.

#### Research Pool

The Research Pool is a TU internal support scheme for you as scientists to facilitate the writing phase of a research proposal. Upon application it finances appropriate measures for proposing new publicly financed research projects. Applications for grants can be handed in at any time.

☑ forschungspool@tu-dresden.de

#### STUDIO-Formate

Mit den STUDIO-Formaten unterstützen wir Sie in der Anbahnung und Vorbereitung, aber auch bereits in der Ideen- und Sondierungsphase für größere Drittmittelprojekte. Je nach Fortschritt der Vorbereitung des Projekts bieten wir drei verschiedene Veranstaltungsformate an: IDEENSTUDIO, PROJEKTSTUDIO und NETZWERKSTUDIO.

#### STUDIO-Formate

The STUDIO formats are a specific offer, with which we can assist you in the initial and preparatory phase, but also as early as in the idea and exploratory phase for larger third-party funded projects. Depending on the progress of the preparation of the project, we offer three different event formats: IDEA STUDIO, PROJECT STUDIO and NETWORK STUDIO.



Nürnberger Str. 31A

**\$** +49 351 463-42193

→ http://www.epc-dresden.de

# Ansprechpartner:innen Contact persons Christian Gerhardts

Sachgebietsleiter

Head of Unit

**\$\\$** +49 351 463-33303

□ christian.gerhardts@tu-dresden.de

#### Katja Böttcher

Gruppe "Verbundvorhaben" Unit "Joint Research Activities"

**\$\\$** +49 351 463-39740

⋈ katja.boettcher@tu-dresden.de

#### **Friederieke Noack**

Gruppe "Individual-/ Netzwerkmaßnahmen" *Unit "Individual and Network Activities"* 

**\*** +49 351 463-42191

✓ friederieke.noack@tu-dresden.de

#### **Harald Schraeder**

Gruppe "Internationale Kooperationen" *Unit "International Cooperation"* 

**\$\\$** +49 351 463-42187

#### **Dominique Philipp Brinke**

Gruppe "Strukturfonds Sachsen" *Unit "Structural Funds Saxony"* 

**\$** +49 351 463-42164

✓ dominique\_philipp.brinke@tudresden.de

## SG 5.2 - European Project Center

Das EPC betreut Sie umfassend in den europäischen Programmen der Forschungs- und Innovationsförderung, der Bildungs- und Drittstaatenkooperation sowie der Strukturfondsförderung.

#### **Unser Service**

- Erstberatung und Auswahl passender F\u00f6rderprogramme
- Antragstellung und Ressourcenplanung
- Workshops und Seminare für Forschende
- Vertragsverhandlungen und -abschluss
- Einhaltung und Überwachung der geltenden Vorschriften und Regeln
- kontinuierliche Projektkontrolle der Termine und des Budgets
- Erstellung von Finanzberichten
- Projektabschluss
- Laufende Kommunikation mit den Drittmittelgebern und Projektpartnern
- Lobby- und Netzwerkarbeit

## Unit 5.2 - European Project Center

The European Project Center provides advice about European programmes for research funding, training and third country co-operation, and about support from the European Structural Funds.

#### Our service

- Initial consultation and selection of suitable funding programmes
- Submitting proposals and resource planning
- Workshops and seminars for researchers
- Negotiating and concluding contracts
- Compliance with and monitoring of applicable rules and regulations
- Continual project control concerning deadlines and budget
- Preparing financial reports
- Project completion
- Continual communication with the providers of third-party funding and project partners
- Lobbying and networking

#### Veranstaltungsreihe

"Sicher durch's EU-Dickicht: Programme, Förderungen, Finanzen" heißt die Veranstaltungsreihe des EPC. In verschiedenen Workshops und Informationsveranstaltungen soll eine zielgerichtete Information und intensive Diskussion zu den verschiedenen EU-Programmen und -themen ermöglicht werden.

#### Series of events

"Find your way through the EU jungle: programmes, funding, finances" is the series of events launched by the EPC. During different workshops and information events, various EU programmes and themes will be introduced, presented in-depth and intensively discussed.





**Projektidee** *Project Idea* 

**Antragstellung** *Proposal* 

**Verhandlung** *Negotiation* 

**Durchführung** *Implementation*  **Abschluss** *Completion* 

**Unterstützung in allen Lebensphasen Ihres Projekts** 

Support over the entire life cycle of your project

Mommsenstr. 15

**\$\\$** +49 351 463-39774

→ https://www.tu-dresden.de/transfer

## Ansprechpartner:innen Contact persons

#### Dr. Frank Pankotsch

Sachgebietsleiter Head of Unit

**\$\\$** +49 351 463-39206

☑ frank.pankotsch@tu-dresden.de

#### Dr. iur. André Wieprecht

Rechtsreferent Technologietransfer Senior Legal Counsel Technology Transfer

+49 351 463-40768

□ andre.wieprecht1@tu-dresden.de

#### Dr. Andrea Schenk,

Schutzrechtsmanagement Intellectual Property Management

**\$\\$** +49 351 463-33500

□ patente@tu-dresden.de

#### **Matthias Knöbel**

Patentinformationszentrum PIZ Head of Patent Information Centre

**\$\\$** +49 351 463-32791

□ piz@tu-dresden.de

#### **Marco Rösler**

Startup-Manager dresden|exists

**\$\\$** +49 351 463-36860

### SG 5.3 - Transfer Office

Wir unterstützen Forschende auf dem Weg zur Anwendung ihrer Forschungsergebnisse mit deren Sicherung durch Patente, der Entwicklung von Verwertungsstrategien, der Vermarktung sowie der Vernetzung mit Akteuren aus Wirtschaft, Politik und Gesellschaft. Externen Partnern vermitteln wir Zugang zu Forschungsergebnissen und bauen gemeinsam strategische Kooperationen auf.

#### **Unser Service**

- Schutzrechtliche Sicherung von Forschungsergebnissen
- Durchführung von Patent- und Markenrecherchen
- Vermarktung und Verwertung von Forschungsergebnissen
- Vernetzung mit Anwendern und anderen Institutionen
- Aufbau und Pflege strategischer Industriekooperationen
- Unterstützung von Ausgründungen

## Unit 5.3 - Transfer Office

We support researchers on their way to transfer research results to a commercial application by securing research results through patents, developing and executing exploitation strategies and networking with stakeholders from business, politics, and society. We provide industry and institutional partners with access to research results and establish strategic cooperation with them.

#### Our Service

- Handling of and applying for intellectual property rights (e.g. patents) and copyright issues
- Research and information about patents and trademarks
- Consulting on exploitation and marketing of research results
- Networking with industry partner and other transfer institutions
- Supporting spin-off companies



#### Patentinformationszentrum Dresden (PIZ)

Das PIZ ist kompetenter Ansprechpartner für alle Fragen zu Informationen und Recherchen rund um Gewerbliche Schutzrechte, wie Patente, Marken und Designs. Forschende und Studierende können für ihre Projekte umfassend zu Stand der Technik recherchieren und sich zu Schutzrechten weiterbilden. Das PIZ ist offizieller Kooperationspartner des Deutschen Patent- und Markenamtes.

#### Patent Information Centre Dresden (PIZ)

PIZ is the competent partner for all questions concerning patent information and research in the field of intellectual property rights, such as patents, trademarks and designs. PIZ Dresden is an official cooperation partner of the German Patent and Trade Mark Office. As a facility of the university, it supports students and scientists with their studies or research projects by aligning their individual knowledge to the current global state of the art technology.

★ +49 (0)351 463-32791☑ piz@tu-dresden.de

#### dresden | exists

Der Startup-Service dresden | exists unterstützt Studierende, Absolvent:innen und Mitarbeiter:innen der TU Dresden bei der Gründung eines eigenen Startups und befördert unternehmerisches Denken und Kompetenzen. Die Angebote umfassen die Bewertung von Ideen, Inkubationsprogramme, Beratung zu Geschäftsmodellen, die Startup-Finanzierung, Qualifizierungsangebote, die Gewinnung von Mitgründern und die Vernetzung mit anderen Startups und Startup-Experten.

#### dresden | exists

dresden | exists is the joint startup-service of TU Dresden and supports students, staff and alumni to start their own company and promotes entrepreneurial spirit and thinking among them. Services include the evaluation of ideas, incubation programs, consulting on business models, securing of funding, qualification on business aspects, teambuilding and networking with other founders and startup experts.

**\$\\$** +49 (0)351 463-35638

→ https://www.dresden-exists.de



Mommsenstr. 7

**\$\\$** +49 351 463-42241

→ https://tu-dresden.de/ga

## Ansprechpartner:innen Contact persons

#### Dr. Barbara Könczöl

Sachgebietsleiterin Head of Unit

**\$\\$** +49 351 463-42683

□ barbara.koenczoel@tu-dresden.de

#### Angela Böhm

Karriereentwicklung, Young Investigators Career Development, Young Investigators

**\$\\$** +49 351 463-42647

□ angela.boehm@tu-dresden.de

#### Dr. Katharina Ulbrich

Beratung und Coaching

Advice and Coaching

**\( +49 351 463-42385** 

⋈ katharina.ulbrich@tu-dresden.de

#### Dr. Jana Schmidt

QM, Promovendus

**\$\ +49 351 463-40016** 

#### Corina Bejan

Förderprogramme Funding Programs

**\$\\$\** +49 351 463-42239

# SG 5.4 - Wissenschaftlicher Nachwuchs / Graduiertenakademie

Als zentrale Anlauf- und Servicestelle für alle Fragen rund um die Promotion und darüber hinaus will die Graduiertenakademie während der Promotions- und Postdoc-Phase universitätsübergreifend optimale Rahmenbedingungen schaffen. Eine Mitgliedschaft in der GA steht allen Promovierenden und ihren Betreuer:innen sowie Postdocs offen. Die Registrierung ist jederzeit möglich.

#### **Unser Service**

- Qualifizierungsangebot für Promovierende und Postdocs
- Individuelle Beratung für Promotionsinteressierte, Promovierende und Postdocs
- Individuelles Coaching
- Förderprogramme für Promovierende und Postdocs
- Netzwerkveranstaltungen und Karriere-Events
- GA-Schreibwerkstatt mit Beratung, Workshops und Arbeitsplätzen

# Unit 5.4 - Early Career Researchers / Graduate Academy

As your competent contact partner for all questions around the doctoral phase and beyond, the Graduate Academy aims at creating university-wide ideal research and working conditions for doctoral candidates and postdocs. All doctoral candidates and their supervisors as well as postdocs can apply for membership at the GA. Registration is possible at any time.

#### Our Service

- Qualification program for doctoral candidates and postdocs
- Individual advice and information before, during and after the PhD
- Individual coaching
- Own funding programs for doctoral candidates and postdocs
- Networking and career events
- GA Writing Lab including writing advisory service, workshops and workspace

#### Postdoc Center

Das Postdoc Center ist ein gemeinsames Projekt der TU Dresden und des Helmholtz-Zentrum Dresden-Rossendorf (HZDR) unter dem Dach der GA. Wir helfen Postdocs, ihre persönlichen Stärken und Kompetenzen von Beginn an proaktiv und strategisch weiter zu entwickeln und frühzeitig Karrierewege innerhalb und außerhalb der Wissenschaft kennenzulernen und auszuprobieren. Wir bieten Beratung, Qualifizierung und Informations- bzw. Netzwerkevents in den drei Career Tracks Academia, Business und Science Management passgenau für die Postdoc-Phase an.

#### Postdoc Center

The Postdoc Center is a joint project of the TU Dresden and the Helmholtz-Zentrum Dresden-Rossendorf (HZDR) under the umbrella of the GA. We help postdocs to proactively and strategically develop their personal strengths and competencies from the very beginning in order to get to know and try out career paths within and outside academia at an early stage. We offer an comprehensive advisory service, qualification and networking events in the three career tracks Academia, Business and Science Management, which are tailored specifically to the postdoc phase.

#### **TUD Young Investigator**

Der Status "TUD Young Investigator" stärkt die Position exzellenter, unabhängiger Nachwuchsgruppenleiter:innen am Wissenschaftsstandort Dresden durch deren stärkere Einbindung in die Fakultäten und ein spezifisch auf sie zugeschnittenes Qualifikationsangebot.

#### **TUD Young Investigator**

The "TUD Young Investigator" status strengthens excellent, independent junior research group leaders by fostering their integration into the faculties and offering a qualification programme tailored to their particular needs.

→ https://www.tu-dresden.de/young\_investigators





- Mommsenstr. 7
- **\$\\$** +49 351 463-42685
- ☐ forschungsinformationen@tudresden.de
- → https://tu-dresden.de/fis

## Ansprechpartner:innen Contact persons

#### Dr. Anita Sbalzarini

Sachgebietsleiterin Head of Unit

**+49 351 463-42685** 

□ anita.sbalzarini@tu-dresden.de

#### **Steffen Elias**

Forschungsberichterstattung & Bibliometrie Research reporting & Bibliometrics

**\$** +49 351 463-35731

#### **Dr.-Ing. Sandro Reichert**

IT Management FIS

**\$** +49 351 463-40346

## SG 5.5 - Forschungsinformationen

Zentrale Aufgabe des Sachgebiets ist die Einführung, Pflege und Weiterentwicklung eines zentralen, IT-gestützten Forschungsinformationssystems (FIS) zur Unterstützung von Forschenden und Organisationseinheiten der TU Dresden bei der Darstellung ihrer Forschungsaktivitäten und bei der Forschungsberichterstattung.

#### **Unser Service**

- Unterstützung der Forschenden bei der Erfassung, Verwaltung, Aufbereitung und Präsentation von Forschungsinformationen im FIS und im öffentlichen Forschungsportal
- Aufbau und Betrieb einer zentralen FIS-Nutzerbetreuung einschliesslich digitale Unterstützungsangebote und Schulungen
- Koordinierung der Qualitätssicherungsprozesse im FIS zur Sicherstellung einer konsistenten Datenbasis im Bereich Forschung
- Etablierung eines professionellen Berichtswesens, z.B. Erstellung von Berichtsvorlagen aus dem FIS
- Erstellung geeigneter Benchmarks und Datenvisualisierungen zu Forschungsinformationen

## Unit 5.5 - Research Information

The central task of the unit is the introduction, maintenance and further development of a central, IT-supported research information system (FIS) to support researchers and organizational units of the TU Dresden in the presentation of their research activities and in research reporting.

#### **Our Service**

- Support researchers in collecting, managing, editing and presenting their research activities within the FIS and the directly connected public Research Portal
- Establishment and operation of a central FIS Support Desk including digital support services and trainings
- Coordination of quality assurance processes in the FIS to ensure a consistent database
- Establishment of a professional research reporting system, e.g. creation of report templates from the FIS
- Creation of suitable benchmarks and data visualizations for research information

## Weitere Serviceeinrichtungen

## Kontaktstelle Forschungsdaten

Die Kontaktstelle Forschungsdaten begleitet alle Forschenden dabei, effiziente Praktiken und Abläufe beim Umgang mit Forschungsdaten zu entwickeln. Das Leistungsspektrum umspannt alle Phasen des Forschungsprozesses: die Aufnahme, Prozessierung, Verwaltung, Publikation und Archivierung von Forschungsdaten.

#### **Unser Service**

- Schulungen zum Forschungsdatenmanagement
- Beratung und praktische Unterstützung für den Forschungsalltag
- Datenmanagementpläne für Fördermittelanträge
- Training zu technischen Lösungen für das Forschungsdatenmanagement

## **Further Service Units**

### Service Center Research Data

The Service Center Research Data assists all researchers in developing efficient practices and procedures for handling research data. Our range of services covers all phases of the research process: acquisition, processing, storage, publication, and archiving of research data.

#### **Our Service**

- Workshops on research data management
- Guidance and practical assistance in your day-to-day research
- Data management plans for grant applications
- Training on technical solutions for research data management

## Kontakt Contact

- ⋈ kontaktstelle-forschungsdaten@
   tu-dresden.de
- → https://tu-dresden.de/
  kontaktstelle-forschungsdaten

Die Kontaktstelle Forschungsdaten ist eine Kooperation aus The Service Center Research Data is a cooperation between

Sächsische Landesbibliothek - Staatsund Universitätsbibliothek Dresden



Zentrum für Informationsdienste und Hochleistungsrechnen



Strehlener Straße 22/24

**\$** +49 351 463-39060

☑ drittmittelverwaltung@tu-dresden.de

# Ansprechpartner:innen Contact persons Susanne Zerjatke

Sachgebietsleiterin Head of Unit

**\$\\$** +49 351 463-43110

#### **Andreas Schellenberger**

Gruppenleiter Wirtschaftliche Projekts

Team leader Contract Research / Research Services

**\$\\$** +49 351 463-33686

 □ andreas.schellenberger@tudresden.de

## SG 1.3 - Drittmittelverwaltung

- Erarbeitung von Verträgen und deren Verhandlung mit den Projektpartnern bei wirtschaftlichen Projekten
- Trennungs- und steuerrechtliche Einordnung des Projektes
- Projektkalkulation
- Juristische Prüfung und rechtsverbindlicher Vertragsabschluss
- Eröffnung und Administration des Projektes im SAP
- administrative Unterstützung ab dem Eingang des Zuwendungsbescheids oder Vertrages
- Unterstützung bei der Abwicklung der Projekte (Beratung zur Rechnungsstellung, Unterstützung bei der Erstellung und Prüfung der Mittelabrufe und Verwendungsnachweise)
- Freigabe von Personaleinstellungen bei drittmittelfinanzierten Beschäftigten
- Freigabe von Beschaffungsvorgängen und Anordnung von Zahlungen
- Projektadministration im SAP

## Unit 1.3 - Administration of External Funding

- Elaboration of contracts and their negotiation with the project partners
- Principle of separate economic and non economic activities and fiscal aspects of the project
- Project calculation
- Legal examination and legally binding contract conclusion
- Opening and administration of the project in SAP
- administrative support starting from the receipt of the grant decision or research contract
- Support for scientists in the implementation of the project (guidance with invoicing, assistance in the preparation and examination of requests for disbursement of funds and financial status reports)
- Approval of staff employment for third-party-funded employees;
- Approval of procurement operations and orders of payment
- Administration of your project in SAP

## Bereich Medizin - Referat Forschung

- Fachliche Begleitung und formale Prüfung von Forschungsanträgen im Bereich Grundlagenforschung
- Akademische Graduierungen und Erhebung und Analyse forschungsrelevanter Daten
- Recherche und Evaluierung von Ausschreibungen und Fördermaßnahmen öffentlicher Mittelgeber, Nachwuchsförderungen, Mentoring Programmen und Projektanbahnungen
- Unterstützung des Wissens und Technologietransfers

## School of Medicine - Research Department

- Technical and formal counselling of the project managers with regards to research proposals in the field of basic research
- Academic graduations and the collection and analysis of research-related data
- Research and evaluation of vacancies and funding measures of public funders, the promotion of junior scientific staff, mentoring programmes, project initiations
- Support of the transfer of knowledge and technologies

## Kontakt Contact

♥ Fetscherstraße 74

**\$\\$** +49 351 458-3306

☑ forschung.mf@tu-dresden.de

## Ansprechpartner:innen Contact persons

Laura Görgens, LL.M.

Leiterin Referat Forschung Head of Research Department

**\$\\$** +49 351 458-3306

☑ forschung.mf@tu-dresden.de



